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lnternet hızı dört kat artıyor 
Anadolu Üniversitesi'nin internet bağlantı hızı yılbaşından itibaren dört kat artacak. 

• • niversitemizin intemet 

U hızı artıyor. Anadolu 
Üniversitesi'nin Global 

üne (Equant) uydu iletişim 

şirketi ile yaptığı sözleşmeyi 
yeniledi. Buna göre şimdiye 

kadar ABD Sprint omurgasına 
bağlı olarak 128 Kb gidiş ve 
512 Kb dönüş hızında çalışan 
uydu iletişimi, 1 Ocak 2002 
tarihinden itibaren 512 Kb gi
diş, 2048 Kb dönüş hızı olarak 

değişecek. Böylece Anadolu 
Üniversitesi'nin intemet bağ
lantı hızı dört kat artmış ola
cak. 

Bunun yarusıra üniversite
mizin UI.AKNET hattı da ya
kın bir gelecekte 2 MB'tan 32 
MB hızına yükselecek. 

Bilgisayar Araştırma ve Uy
gulama Merkezi Müdürü Prof. 
Dr. Önder Özkazanç, yeni yıl
dan itibaren, internet hızında-

ki artışın yalnızca yurt dışı 

bağlantılar için geçerli olduğu
nu belirterek şunları söyledi: 

"Yeni sistemden sonra, hem 
bizden giden hem de karşıdan 
gelen bilginin ulaşma hızı dört 
kat artacak. Örneğin, A bilgi
sini bir dakika yerine 15 sani
yede indirebileceğiz. Yurt içi 
bağlantılar için de ULAKNET 
dışında bazı alternatifler dü
şünüyoruz." 

Fen Fakültesi yeni binasında 
Yapımına üç yıl önce 
başlanan Fen Fakülte
si'nin yeni binası ta

mamlandı. Binada, 30 
derslik, iki anfi, dokuz 
bilgisayar laboratuvarı 
ve bir kantin yer alıyor. 

T emeli 27 Ekim 1998 gü
nü atılan Fen Fakülte

si'nin yeni binası tamamla
narak hizmete girdi. 

30 derslik var 
23 bin metrekarelik bir 

alana inşa edilen Fen Fakül
tesi'nde , 30 derslik, iki anfl, 
dokuz bilgisayar laboratuva
rı ve 600 metrekarelik bir 
kantin yer alıyor. Fakültede 
teorik dersler, yeni binada, 
uygulamalı dersler ise hem 
eski ~em yeni binada yapılı
yor. 

İki blok 
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İki bloktan oluşan Fen Fa
kültesi'nin teknik donanımı
n ~tamamlamak için de çalış-

r' malar devam ediyor. 
Fen Fakültesi'nin yeni bi

nasında Biyoloji ve Fizik bö
lümleri için altışar, Kimya 
Bölümü için yedi, İstatistik 
Bölümü için de beş derslik 
bulunuyor. Binada, Matema
tik Bölümü için aynca iki de 
anfl yer alıyor. 

Fizik bölümünün B bloğu 
Eğitim Fakültesine bağlı 

olurken A bloğu ise Yabancı 
Diller Yüksekokulu'na bağlı 
olarak hizmet verecek. 

Sibel CEBE 

Yapımına 1998 yılında başlanan Fen Fakültesi binası tamamlanarak hizmete girdi. 

Yabancı dillerde yazım merkezi 
Öğretim elemanlarının yabancı dilde makale yazmalarına yardımcı 
olacak bir merkez oluşturuldu. 

Y abancı Diller Yüksekoku
lu bünyesinde, uluslara

rası yayın yapmak isteyen 
üniversitemiz öğretim ele
manlarına, makalelerinin İn
gilizce, Fransızca ve Almanca 
dillerinde yazılması konu
sunda yardımcı olacak bir 
yazım merkezi oluşturuldu. 

Rektör Prof. Dr. Engin 
Ataç, yabancı dilde makale 
yazma konusunda karşılaş

tıklan zorlukları bildiklerini 
belirterek, "Yabancı dil ma
kale yazımı konusunda sı-

kıntısı olan öğretim eleman
larımızın bu sıkıntılarını gi
dermek, kendilerine ulusla
rarası dergilerde makalelerini 
yayımlatabilme konusunda 
destek ve yardımcı olmak 
amacıyla Yabancı Diller Yük
sekokulu bünyesinde bir ya
zım merkezi oluşturduk. Öğ
retim elemanlarımız, merkez
le irtibata geçerek, makalele
rinin İngilizce, Fransızca ve 
Almanca dillerinde yazımı 

konusunda her türlü yardımı 
alabileceklerdir" dedi. 

Kimyasal 
silahlar halka 
anlatılmalı 

Kimya Mühendisliği 
Bölümü Başkanı Prof. 
Dr. Mehmet Altıokka, 
halkın kimyasal silah
lar konusunda bilgi
lendirilmesi gerektiği
ne dikkat çekiyor. 

Virtuozden 
master kurs 
Dünyaca ünlü Rus ke
man virtuozu Sergei 
Kravçenko, Devlet 
Konservatuvarı 'nda 
bir hafta süren bir 
master kurs gerçekleş
tirdi. 

Oturmayı, 

kalkmayı 

bilmek gerek 
Günlük yaşamda, çe
şitli işler yaparken vü
cudun aldığı şekil, 
sonraki dönemlerde 
sağlığı büyük ölçüde 
etkiliyor. Bu nedenle 
nasıl oturulacağını, 
nasıl uyunacağını bil
mek gerekiyor. 
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Sınavlara uygun bir 
ortamda hazırlanabildiniz mi? 
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Yeterince hazırla

namadım çünküsü
rekli olarak ekono
mik kaygı içinde
yim. Geçinmeye ça
lışmaktan, ders ça
lışmaya vakit bula

madım. Bu durum beni büyük ölçüde 
etkilediği için bir sonraki sınav dönem
lerinde de sınavlara hazırlanmak için 
uygun ortamları bulamayacağım dü
şüncesindeyim. 

Emre Engin 

Eğitim 

Fakültesi 
ing. öğrt. 2. Sınıf 

Maalesef iyi bir 
ortamda hazırlana
madım. Çünkü ço
ğu öğrenciler çalış

ma salonlarını soh
bet odası gibi görü

yor ve sürekli gürültü yapıyorlar. Üst.e
lik uyarılmaktan da anlamıyorlar. Uma
nın yakında öğrenciler kapalı mekanlar
da nasıl davranılması gerektiğini anlar
lar. Bir de yurtlardaki çalışma salonları 
arttırılırsa daha iyi olur. 

Sabahattin 
Ezer 

Hukuk Fakültesi 
3. Sınıf 

Genel olarak 
evet. Çalışma orta
mının insanın ruh 
halini yansıttığı ger
çeği göz önüne alın
dığında benim her

hangi bir ortam sorunum olmadı. Ve
rimli çalışmada tekrarın önemi de dik
kate alındığında, yinelenen bir çalışma
dır. Bu bağlamda tekrar yaparak sınav
lara hazırlandım. Ben sınavlara hazırla
nırken uygun ortamları seçtiğimi düşü
nüyorum. 

İ.İ.B.F 
İşletme 3. Sınıf 
Evet hazırlandı

ğım söylenebilir. 
Çünkü kendime 
ait bir evim ve 
odam var. Ama 
seçmeli dersleri

mizle zorunlu dersle
rimizin sınavlarının aynı güne denk gel
mesi aşın derecede zorluyor. Umanın fi
nal sınavlarında daha rahat. çalı abili
rim. 

Özlem Çifçi 
Eğitim Fak. 

Öğrt. 2.Sınıf 
Bu yılın ilk sınav

larına üç kişiden 
oluşan arkadaş 

grubuyla hazırlan
dım. Bu birlikte 
çalışmaktan iyi 
bir verim elde etti
ğime inanıyorum. Çünkü bu şe-
kilde birbirimizin eksikliklerini kapata
bilme ve bilmediğimiz yeni bilgileri öğ
renme şansını yakalayabidik. Sonuç 
olarak sınavlara genel anlamda iyi bir 
ortamda çalıştığımı söyleyebilirim. 

Mehmet Bayam 

Eğitim Fak. İng. 
Öğrt. 3. Sınıf 

Yurtta kaldığım 

için verimli bir şe
kilde çalışabildiği

mi düşünmüyorum 
ama gene de kam
püs içerisinde bulu
nan kütüphanede 
uygun bir çalışma 
ortamı buluyorum. Sınavlarımızın da 
İİBF gibi okul nüfusunun çoğunluğunu 
oluşturan bir fakülteden daha önce ol
duğu için önceki senelerde dolu olan 
kütüphane şimdilerde daha tenha ve 
benim için de sınavlara çalışmam için 
oldukça iyi. 

Deniz Uysal 

Hukuk Fakültesi 
3. Sınıf 

Evet rahat bir ev 
ortamım var ve ay
nca mali sorunla
rım da olmadığı 

için bir sorunum 
yok. Sınavlara bir 
de psikolojik açıdan 

hazırlanmak gerekiyor. Ben de bunu az 
da olsa yaparak sınavlarıma iyi hazır
landığımı düşünüyorum. 

Emre Gedikli 

Eczacılık 

Fakültesi 1. Sınıf 
Sınavlara uygun 

ortamda hazırlan

mak biraz zor. Uy
gun bir ortam sade
ce evde sağlanabilir 
ama bunun önce
sinde kaldığım dev
let yurdu bana o ortamı sağlamıyordu. 
Ben de bunun için ev ortamının ders 
çalı maya daha uygun olduğunu bildi
ğimden dolayı eve taşındım ve uygun 
ders çalışma ortamını sağladığımı dü
şünüyorum. 

Görü ler 

İnternet, üniversitelerimizin en önemli ileti
şim, araştırma ve yayım ortamı olarak göze 
çarpmaya başladı. . 

Gerek öğrenciler, gerek akademısyenler 
için internetin bilgiye ulaşmada, ~rtak p~eler 
geliştirmede, araştırma yapmadakı sundugu 
hız ve olanaklar yanında, elektonik dergi ya
yımcılığı ile de akademik yayımcılığın evren
sel düzeyde yapılabilmesine olanak sağlamış
tır. 

Anadolu Üniversitesi, 1980'li yılların ilk ya
rısından beri, o zamanların interneti sayılabile
cek e-posta bağlantısına, EARN üzerinden sa-
hip... .. 

1993'de Türkiye'nin internete ODTU üze
rinden bağlanmasının ardından, üniversitemiz 
de yeni oluşan İnternet omurgasına katılmış ve 
o dönemlerde gelişmeye başlayan world wide 
web aracıyla üniversitemiz internetteki yerini 
hemen almıştır. 

internetin hızlı yaygınlaşmasına karşın, ge
rek telefon hatlarındaki ODTÜ üzerinden in
ternete bağlanma sorunları, gerekse üniversite
miz altyapısının o dönemde yetersiz olması, 
internet bağlantılarında büyük sorunlar yaşan
masına yol açmıştır. 

1998'in ikinci yarısında tamamlanan Yunu
semre ve İki Eylül Kampusleri fiber optik altya
pısı ile Ocak 1999' da faaliyete giren yerel ağ. 
ANANET'e rağmen, her öğretim elemanına bır 
bilgisayar sağlanması yanında, açılan üç İnter
net kafe, bütün akademik birimlerdeki İnternet 
bağlantılı bilgisayar laboratuvarl~rı, internete~ 
olan talebin artmasına ve bu da ınternete bag
lanmanın çok yavaş düzeyde kalmasına ne
den oldu. 

İnsanların irc ve icq olarak tanımlanan kar
şılıklı sohbet ortamlarına ilgi göstermeleriyle 
birlikte internet daha da yavaşlamış ve BA
UM'un önerisiyle rektörlük, bu sorunu, ana 
sunucuya bir firewall programı yükleyerek çö
zümlemeye çalışmıştır. 

1 Ocak 2002 'den itibaren İnternet bağlan
tısında önemli bir gelişme yaşayacağız. 

Üç sene önce üniversitemiz internete uydu 
bağlantısını gerçekleştirmişti. ULAKNET omur
gası üzerinden çıkış, ABD Sprint omurgasın
dan da dönüş olarak gerçekleşen bu bağlantı, 
eskiye göre İnternet bağlantımızda iki kat bir 
hız sağlamıştı. 

2002 başında, ABD Sprint ile yenilenen 
sözleşme çerçevesinde internet bağlantımız 
512 Kb gidiş ve 2048 Kb dönüş olarak dört 
katı daha hızlanmış olacak (umarız bu hızı, fi
rewall ve diğer ek programlarla düşürmeyiz). 

Tüm bunlar, daha iyi bir üni-
versiter yaşam için olması gere
kenlerden ... 

Biz de üniversite olarak bu 
gelişmeleri yakından takip ede

rek ilk uygulayanlar ara
sında yerimizi korumaya 
çalışıyoruz ... 

Sevgiyle /.:alın ... 

r. Halil İbrahim GÜRCAN 
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Kimyasal silahlar 
halka anlatılmalı 
Kimya Mühendisliği Bölümü Başkanı Prof. Dr. Mehmet Altıokka halkın 
kimyasal silahlar konusunda bilgilendirilmesi gerektiğine dikkat çekiyor. 
.. nce Amerika Birleşik 

O Devletleri ardından da 
başka ülkelerde yaşa

nan Şarbon paniği kimyasal 
ve biyolojik silahlan yeniden 
dünyanın gündemine getirdi. 
Bu tür silahlar kolay elde 
edilebilmesi ve kullanılabil

mesi nedeniyle büyük tedir
ginlik yaratıyor. 

Kimyasal silahlar, Birleş

miş Milletler tarafından "İn
sanlar, hayvanlar ve bitkiler 
üzerinde kötü etkiler bırakan 
katı, sıvı ve gaz halindeki 
kimyasal maddeler" olarak 
tanımlanıyor. İnsanlık kimya
sal silahlar ile ilk kez 1. Dün
ya Savaşı'nda tanıştı ve sivil 

halk üzerindeki yıkıcı etkileri 
yüzünden 1925 yılında imza
lanan Cenova Protokolu ile 
kullanımı yasaklandı. Buna 
karşın, 20'den fazla ülke kim
yasal silah üretimine devam 
ediyor. Mühendislik Mimarlık 
Fakültesi Kimya Mühendisliği 
Bölümü Başkanı Prof. Dr. 
Mehmet Rıza Altıokka, halkın 
kimyasal silahlar konusunda 
bilgilendirilmesi gerektiğine 
dikkat çekerek, bu konuda 
tatbikatlar yapılmasının öne
mini vurguluyor. 

Kimyasal silahların üreti
minin ucuz olduğunu ve ko
lay elde edilebildiğini belirten 
Prof. Dr. Altıokka, "Bu silah-

lar nükleer ve konvensiyonel 
silahlara bir alternatif olarak 
düşmana hazırlık safhasında 
iken zarar vermek amacı ile 
kullanılır. Ayrıca, kolay elde 
edilebilir olması nedeni ile 
kimyasal silahların, terörist
ler tarafından sivil halk toplu
luklarına karşı kullanılabilir 

olması yaşadığımız günlerin 
acil bir sorunu olarak karşı
mıza çıkmaktadır" dedi. 

Halk bilgilendirilmeli 

Prof. Dr. Altıokka, kimyasal 
silahlara maruz kalan insan
larda gözbebeği küçülmesi, 
nefes alma güçlüğü, ciltte su 
toplanması ve büyük yarala-

Kimya Mühendisliği 
Bölümü Başkanı Prof. Dr. 

Mehmet Altıokka 

rın açılması, akciğer ödemi, 
bilinç kaybı ve ölümün kaçı
nılmaz olduğunu belirtti. Altı
okka, barış zamanında halk 
topluluklarının kimyasal si
lahlar hakkında bilgilendiril
mesi gerektiğinin altını çizdi ve 
maske ile giysilerin nasıl kul
lanılacağı, kirletilmiş bir böl
genin nasıl temizleneceği, böy
le bir durumda hangi ilaçların 
nasıl kullanılacağının sivil sa
vunma örgütlerince halka an
latılması ve tatbikatlar yapıl
ması erekti-· · vur ladı. 

Sibel CEBE 

Ozel 
Eğitimciler 
Konya'da 
buluştu 

Çevreye eğitim desteği 

Prof. Dr. Mitat Enç'i anma 
toplantıları çerçevesinde dü
zenlenen 1 1. Ulusal Özel 
Eğitim Kongresi 12-13 Ka
sım tarihinde Konya'da ger
çekleştirildi. Etkinliğe üni
versitemizden Prof. Dr. Ah
met Komot, Prof. Dr. Süley
man Eripek, Prof. Dr. Gönül 
Kırcaali İftar, Yard. Doç. Dr. 
Oğuz Gürsel ve Ar. Gör. Şe
rife Yücesoy sözlü bildiri ile 
katıldı. 

Prof. Dr. Süleyman Eripek 
''1ürkiye'de Özel Eğitim 
Araştırmaları" konulu bildi
risinde, son yirmi yılda zihin 
engelli çocuklar ve eğitimleri 
konusunda yapılmış araştır
J:!lalan tarihsel bir gelişim 
içerisinde çeşitli boyutlarıyla 
dinleyicileri aktardı. 
"İşitm~ Engellilerin Eğiti

minde işaret Dili" konulu 
bildirisiyle kongrede yer alan 
Prof. Dr. Ahmet Konrot'un 
sunuşunda ise işaret dilirıin 
bir alternatif olarak ele alın
ması tartışmaya açıldı. 

Kongreye, çeşitli üniversite
lerden gelen öğretim ele
manlarının yanısıra geniş 

bir öğrenci grubu da katıldı. 
Elliye yakın bildirinin sunul
duğu özel eğitim kongreleri 
daha önce üç kez üniversite
mizde düzenlenmişti. 

Ulusal Eğitime Destek kampanyasına en büyük desteği çevre 
eğitimi seminerleriyle Anadolu Üniversitesi veriyor. 

C umhurbaşkanı Ahmet 
Necdet Sezer'in eşi Sem

ra Sezer himayesinde başla
tılan "Ulusal Eğitime Des
tek" kampanyasına üniver
sitemiz de destek veriyor. 
Bu çerçevede Eğitim Bilim
leri Enstitüsü önderliğinde, 
Eğitim Fakültesi öğretim 

üyelerinin katılımıyla çevre 
eğitimi seminerleri düzenli
yor. 

Halkı bilgilendiriyoruz 
22 Ekim-22 Temmuz ta

rihleri arasında gerçekleşti
rilecek olan seminerler 19 il
köğretim okulunda yapılı

yor. Seminerler hakkında 
bilgi veren Eğitim Bilimleri 
Enstitüsü Müdürü Do . Dr. 
Coşkun Bayrak "Gecekondu 
bölgelerinde ve sosyo ekono-

mik durumları düşük olan 
ailelere yönelik düzenlenen 
çevre eğitimi seminerleri Es
kişehir'deki 18 dernek tara
fından destekleniyor. Semi
nerlerde okuma-yazma dı

şında, çocuk yetiştirilmesi 

konusunda bilgilendiriyo
ruz" dedi. 

Sağlıktan trafiğe 

Seminerlerde çocukların 

gelişimlerinden, çocukların 

belleklerini güçlendirme, ai
lede iletişim, ders çalışma 
becerileri, etkili ders çalış

ma yollan, boş zamanlan 
değerlendirme, dil ve konuş
ma bozuklukları, travma ve 
stres tepkilerine öneriler gi
bi konularda aileler eğiWe
cek. Ayrıca kadın hastalık

ları, aile planlaması ve trafık 

gibi konularda bilgilendirile
cek"dedi. Seminerler Kurtu
luş, Plevne, Aziz Bolel, Ali 
Fuat Güven, Yavuz Selim, 
100. Yıl, 23 Nisan, Erdal 
Abacı, Ali Fuat Cebesoy, 
Havva Kamışlı, Zübeyde, 
Edebali, 75. Yıl, Dr. Halil 
Akkurt, Sinan Alaağaç, 24 
Kasım, Metin Sönmez ve 
Yrb. Yaşar Gülle İlköğretim 
okullarındaki öğrencilerle 

birlikte anne ve babalalan
na yönelik gerçekleştiriliyor. 

-- ~cmettin OĞUR 

Yeni bir kulüp 
Anadolu Üniversitesi 

bünyesinde yeni kurulan 
Avrupa Öğrencileri Foru
mu AEGEE-Eskişehir, 

12 Aralık Çarşamba gü
nü bir tanışma toplantısı 
düzenliyor. Kongre Mer
kezi Kırmızı Salon'da sa
at 12.00'de yapılacak 

olan toplantıda AE
GEE'nin temel amaçları
nın yanı sıra planladığı 

ulusal ve uluslararası et
kinlikler ile Avrupa Birli
ği'nin desteklediği bazı 

eğitim programlarının or
tak adı olan "Sokrates~ 
hakkında bilgiler veri
lecek. 

Hesap uzmanı 
olmanın yolları 

Eski Hesap Uzmanı Kamil 
Temel Ersöz, 8 Kasım gü
nü verdiği konferansta, 
hesap uzmanı olabilme
nin yollarını anlattı. işlet
me ve Ekonomi Kulübü 
tarafından düzenlenen 
konferansta Ersöz, hesap 
uzmanlığı sürecini anlattı. 

Kongre Merkezi'nde gerçek
leşen konferansta Kamil 
Temel Ersöz, hesap uzma
nının karakterinin nasıl ol
ması gerektiği, maaş, sı

nav ve staj aşamaları, ola
naklar ve mesleki saygı 
konularında bilgi verdi. 

Almanca ikinci 
yabancı dil 

oluyor 
lstanbul Goethe Enstitüsü 

Müdürü Dr. Hans Werner 
Almanca'nın Türkiye'deki 
okullarda ikinci yabancı 
dil olarak okutulacağını 
söyledi 

Eğitim Fakültesi Alman Dili 
ve Eğitimi Anabilim Dalı 
Başkanlığı tarafından 13-
15 Kasım günlerinde dü
zenlenen seminerlere 
Salzburg Üniversitesi öğ
retim üyeleri Prof. Dr. 
Eduard Beutner, Dr. 
Manfred Kern ve lstanbul 
Goethe Enstitüsü Müdürü 
Dr. Hans Werner konuş
macı olarak katıldı. Dr. 
Hans Werner "Almanca 
Öğretiminde Yeni Yakla
şımlar" başlıklı konuşma

sında, Milli Eğitim Baka
nı'nın belirttiği gibi ikinci 
yabancı dil olarak Alman
ca'nın aşamalı olarak 
okullara girmekte olduğu
nu söyledi. 

Liselilerden 
ziyaret 

Anadolu Üniversitesi, lise 
öğrencilerinin ilgi odağı 
olmaya devam ediyor. 
Antalyalı öğrencilerden 

sonra Aydın Adnan Men
deres Anadolu Lisesi öğ
rencileri de 14 Kasım gü
nü üniversitemizi ziyaret 
ettiler. Basın ve Halkla 
ilişkiler Müdürlüğü'nün 
konuğu olan öğrenciler, 
önce Kongre Merkezi'nde 
fotoğraflar eşliğinde 

Anadolu Üniversitesi 
hakkında bilgi aldılar. Ar
dından eğitim birimlerini 
gezen konuk öğrenciler, 
çeşitli fakülte ve yük
sekokulları yakından 

tanıma fırsatı buldular. 



4 26 Kasım-2 Aralık 2001 Haber 

~~-GÜNOEMDEKİ KONULAR ... GÜNDEMDEKİ KONULAR ... GÜNDEMDEKİ KONULAR ... 
Türkiye. Avrupa Birliği'ne girmek için Kıbrıs konusunda taviz vermeli mi? 

Türkiye yeni politikalar aramalı ve uzlaşmacı olmalı. Taviz vermemeli. 

İbrahim Yaşar Dedelek 
(Milletvekili) 

Kıbrıs konusu, Türk devleti 
ve halkı için uzun yıllardır 

"Milli Dava" haline gelmiş bir 
sorun. Türk ve Yunan siya
setçileri geçmişte bu iki halkı 
birarada kardeşçe yaşatacak 
politikalar geliştiremediği için 
sorun her geçen yıl büyümüş 
ve bugünlere kadar gelmiştir. 
Uygulanan yanılş politikalar 
Kıbrıs'ı sürekli Türkiye'nin 

Aralarında çözmeliler. 

Kıbrıs, Türkiye ya da 
Yunanistan'ın sorunu 

olmamalı... Kıbrıs Kıbrıslı
ların sorunudur. Yıllardır 

uygulanan yanlış politika
lar o adada yaşayanları 

Kıbrıslıları, Rum ve Türk 
diye ikiye ayırdı, fakat es
kimiş düşüncenin peşin
den körü körüne gitmenin 
hiç bir fayda yok. Eğer ül
keler orada yaşayanları 
adalı olarak kabul ederse 
sorun kalmayacak. Türki
ye bu soruna pek fazla 

Cahit Binici 
(Öğrenci) 

müdahele etmemeli. Bıra

kalım sorunu adalılar ken
di aralarında halletsin. 

Nazmi Kozak'tan kitap 
T 

urizm ve Otel İşle~eciliği 
Yüksekokulu Oğretim 

Üyesi Yard. Doç. Dr. Nazmi 
Kozak, yüksekokul öğrencile
rine yönelik ders notu niteli
ğinde bir kitap çıkardı. "Sos
yal Biliınlerde Araştırma Yön-

Duyurular 
Satılık Oto 

Opel Astra GSI, 97 model, 
1.6, 136 hp, petrol yeşili, 48 
bin km, Denizli plakalı (20) 
Mustafa Ertuğ Kaya 
Tel:0 535 684 23 42 
Satılık Kooperatif Hissesi 
Sultandere'de 100 m2'Iik 
hissemi devrediyorum Ara
bayla takas olunur 
Osman Taşkın 60 94 
Satılık Kooperatif Hissesi 
Sultandere'de 100 m2 3+1 
koop. hıssesi 
Mutlu Doğan 27 00 
Kiralık Daire 

Vişnelik mah. Çalışanlar cad. 
3+1 doğalgazlı 5.kat 
Mustafa Özdemir 42 14 
Satılık Oto 

2000 model Opel Astra 
14.500 km'de 
Asiye Meriç 36 35- 36 34 
Kiralık Arıyorum 

Bir oda bir salon, sobalı, Ata
lar Cad. civarında ev arıyo
rum Selver Pazarlı 
Tel: O 535 494 36 41 
Satılık Oto 

2000 model Fıat Brava 1.6 it 
beyaz klimalı 

teınleri" isimli kitapta öğren
cilerin, araştırma yönteınle

riyle ilgili sahip olması gere
ken bilgiler yer alıyor. Basit ve 
işlevsel olarak hazırlanan ki
tap, araştırma süreçlerinin 
tüm aşamalarını da içeriyor. 

ismet Yükselentürk 
335 61 05- O 535 3871403 

Kiralık Daire 

Muttalip cad. 3+1 ve 2+1 
kömürlü kaloriferli daireler 
Turgut Gence 14 08 

Satılık Oto 

92 model Serçe beyaz 
Dilek Berkan 36 36 

Satılık Oto 

95 model Wolksvagen Polo 
heachback mavi deri döşe
meli 
Bülent Elbasan 67 40 
O 542 431 07 22 

Satılık Oto 

1992 model Renault Broad
way 108.000 km'de 
Hasan Tiftik 68 49 
O 535 279 53 64 
Satılık Daire 

Cengiz Topel cad. üzerinde 
125 m2 daire 
Ercan Gürol 63 25 

Satılık Kooperatif Hissesi 

Sultandere'de 3+1100 m2 
Elmaslılar Yapı Koop. 
Arzu Çakır 13 52 

Satılık Oto 

1992 model Serçe 52.000 
km'de beyaz 
Şevket Sarıkaya 67 26 

hazinesinden hazır yiyen 
masraflı bir çocuk haline ge
tirdi. Avrupa Birliği'ne girme 
yolunda önemli adımlar atan 
Türkiye, bu soruna acilen çö
züm bulmalıdır. "Bu bizim 
milli davamız. Bu konuda as
la taviz vermeyiz" düşüncesi 
çok yanlış. Türkiye bu konu
da yeni politikalar geliştirmeli 
ve uzlaşmacı olmalı. İlhan Ateş 

(Memur) 

T
ürk halkı yıllardır hiç 
bir zaman Kıbrıslı 

Türkleri kendisinden ayn 
tutmamıştır. Yapılan 

haksızlıklar ve yanlış uy
gulamalar sorunların bü
yümesinde oldukça etkili 
olmuştur. Türkiye Avrupa 
Birliği'ne girme yönünde 
önemli adımlar atarken, 
Kıbrıs konusunda da asla 

"' taviz vermemelidir. 

Ege ve Güneydoğu için de tavizler istenebilir. 

·Türkiye, Avrupa Birliği'ne 
girme yolunda son zaman

larda çok önemli adımlar atar
ken Kıbrıs'ın AB'ye girme yo
lunda önümüze Avrupalı dev
letler tarafından bir engel ola
rak çıkarılması çok üzücü. 
Türk yetkililer bu konuda as
la taviz vermemelidir. Çünkü 
bu tavizlerin ardı arkası kesil
meyecek düşüncesindeyim. 

Eğer bugün Kıbrıs için AB'ye 
tavizler verip geri adım atar
sak, yarın Ege ve Güneydoğu 

sorunu için tavizler vermemiz 
istenilebilir. Türkiye'nin yüzü 
Mustafa Kemal Atatürk'ten bu 
yana hep Batı'ya dönük. Elbet
te AB'ye girmeliyiz ama onların 
bize dayattığı şekilde değil. 

Türkiye olarak içeride de dışa
rıda da kendi hedef ve politika
larımız var. Ortak bir paydada 
buluşup anlaşmalıyız. Burada 
önemli olan iki ulusun barış 
içerisinde o adada kardeşçe 
yaşamasıdır. Bunu sağlamak 
da politikacılara düşüyor. 

Prof.Dr. İhsan Güneş 
Edebiyat Fakültesi 

Dekanı 

Prof. Dr. Sözen'e 
40'ıncı Yıl plaketi 

O•• ğretmenler Günü do
layısıyla 23 Kasım'da 

Atatürk Kültür Merke
zi'nde düzenlenen tören
de Prof. Dr. Ersan Sö
zer'e 40. hizmet yılının 

anısına Rektör Prof. Dr. 
Engin Ataç tarafından 

bir plaket verildi. 1961 
yılından sonra Milli Eği
tim Bakanlığı'na bağlı ilk 

Dil kursları 
başlıyor 
Yabancı Diller Yüksekoku

lu Yabancı Dil Kursları dü
zenliyor. Genel İngilizce, 
KPDS, ÜDS, TUS, Cambrid
ge Examinations, İngilizce 
Yazılı Anlatım, İngilizce Söz
lü Anlatım, Almanca, Fran
sızca, İspanyolca, İtalyanca, 
Rusça ve Türkçe (Yabancılar 
için) bölüm ve dillerinde açı
lacak olan kurs için ön kayıt
lar 26 Kasım'da başlayacak 
ve 7 Aralık'ta sona erecek. 24 
Aralık olarak belirlenen kurs 
dönemi için üniversite perso
neli ve öğrencilerine de % 20 
indirim de yapılacak. 

ve ortaöğretim kuruınla
nnda öğretmenlik ve yö
neticilik görevlerinde bu
lunan Sözer, üniversite
miz eğitim fakültesinde 
kuruluşundan beri görev 
alıyor. Prof. Dr. Ersan 
Sözer halen Sosyal Bilgi
ler Eğitimi Anabilim Dalı 
Başkanlığı görevini sür
dürüyor. 

Bir filmi okumak 
I
• letişim Biliınleri 

Fakültesi Sinema 
Televizyon Bölümü 
öğretim üyesi Yard. 
Doç. Dr. Ufuk Kü
çükcan, "Bir Filmi 
Okumak" adlı söyle
şide bir sanat eserini 
yoruınlamak ile çö
züınlemenin arasın

daki farkları anlattı. 
21 Kasım günü Yard.Doç.Dr. 

lişir" dedi. Sıradan 
bir kişinin filmi sade
ce izlediğini ve edil
gen olduğunu vur
gulayan Küçükcan, 
çözüınlemeci kişinin 

ise filmi okuduğunu 
ve etltin olduğunu 

belirtti. Ufuk Küçük
can, "Örneğin Matrix 
filmi sıradan bir izle
yici gözünde action 
film gibi gözükse de, 
çözümlemeci izleyici 

gerçekle n söyleşi- Ufuk Küçükcan 
de Kü ükcan, "Bir 
filmi okumakla bir tablo ya da 
sanat eserini okumak arasında 
hiçbir fark yok. Ama bir sanat 
eserini çözümlemek, okumak 
entellektüel bir süreç içinde ge-

ise filmin alt metnini okuyarak 
daha ideolojik mesajları oldu
ğunu bulabilir" şeklinde ko
nuştu. 

Sibel CEBE 

-t 



Kültür-Sanat 

Şırnak'tan 
teşekkür 
mektupları 
Tiyatro Anadolu'nun Şırnak Kız 
Yatılı Bölge İlköğretim Okulu 
için düzenlediği kampanya
ya, öğrenciler yazdıkları mek
tuplarla teşekkür ettiler. 

Tiyatro Anadolu'nun Şırnak Kız Yablı Bölge 
İlköğretim Okulu için düzenlediği kampanya
yaya, öğrenciler gönderdikleri mektuplarla te
şekkür ettiler. 

Tiyatro Anadolu, 5-15 Haziran günleri ara
sında oynadıkları tüm oyunların gelirleıini ki
taba dönüştürerek, Şırnak Kız Yablı Bölge İlk 
öğretim Okulu'na bir kütüphane oluştrulması 
için bağışlamıştı. Kampanya boyunca ayrıca, 
bağışlanan kitaplar da okula gönderildi. ve bir 
kütüphane oluşturuldu. 

Şırnaklı kız öğrenciler de Tiyatro Anadolu'ya· 
gönderdikleri mektuplarda, kampanya için te
şekkür ederek, artık okulda bir kütüphaneleri 
olduğunu ve bu desteği hiç bir zaman unut
mayacaklarını vurguladılar. 

- - - Bahar BAYATLIOĞLÜ 

Tiyatro Anadolu öğrencilerine, 

Gönderdiginiz kitaplar için sizlere çok teşekkür ederiz. 
Kız Y.1.B. Okuluna gönderdiginiz kitaplar çok- güzeldi. 
Bu kitapları çok begendik. Kitapları seven ve bize sev
diren bütün insanları çok seviyoruz. Biz kitap okuma
yı çok seviyoruz. Kitap okumaya hevesimiz var. inşal
lah, hep böyle sevgi dolu insanlar olarak kalırsınız. 
Sizi görmek ve sizinle mektuplaşmak istiyoruz. Sizleri 
çok seviyoruz. Bize gönderdiginiz kitaplarla bizleri çok 
mutlu ettiniz. 
Sizi çok seviyorum ... 

Neriman Üren 8/ A 

Gürsoytrak'ın eserlerl 
"Yerleşmek" sergisinde 

26 Kasım-2 Aralık 2001 

Ahmet CEMAL 

1 
Bertolt Brecht, klasikleri okumayı konu 

alan bir yazısında "Shakespeare'i okuma sa
natı"ndan söz eder. Hemen ardından da bu 
sözünün bazılarını kızdırma olasılığı üzerin-
de durur. "Benim bu sözümden yola çıka
rak" der, "Shakespeare'i okumak için önce 
ciltler devirmenin, bir takım sınavlardan 
geçmenin gerekli olduğuna inanlar çıkabilir. 
Hayır, ben doğrudan böyle demek istemiyo
rum. Ama her kim ki çıkıp bana : 'Shakes
peare okumak için hiçbir şey gerekli değil
dir", der, ona şöyle yanıt veririm: 'Bir dene
yin bakalım!'" 

Burada Brecht'in asıl belirtmek istediği 

nokta, Shakespeare gibi her oyunu çok de
rin anlamlarla dolu bir oyun yazarını bütü
nüyle kavrayabilmek için yalnız sahnede iz
lemenin yeterli olamayacağıdır. Ancak bir 
başka bakış açısından Brecht'in vurgula- ' 
masını bütün klasikler için geçerli kılmak 
da olanaklıdır. 

Her şeyden önce şu gerçek üzerinde odak
laşalım: Çağının gerçek anlamda tanığı ola
bilmiş hiçbir yazar, çağı hakkında belli bir 
bilgiye sahip bulunmadığımız takdirde ken
dini bize yeterince açmaz. Örneğin Cervan
tes, "Don Quichote"sinde feodaliteden yeni-

Kravçenko'dan master kurs l 
den merkezi yönetimlere geçiş gibi, Avrupa 
tarihinin çok önemli bir dönemini işlemiştir. 
Bu bağlamda, feodalitenin hangi koşullar
dan kaynaklandığını, ne gibi erdem anlayış-
lan türettiğini ve sonradan neden tarih sah
nesinden silirıdiğini belli bir düzeyde bilme

R usya Devlet Sanatçısı ve Çay
kovski Devlet Konservatuvarı 

Orkestra Enstürimanlan Bölüm 
Başkanı Prof. Sergei Kravçenko 
üniversitemizde "Master Kursu" 
verdi. 

Anadolu Üniversitesi Devlet 
Konservatuvarı ile Çaykovski Kon
servatuvarlarının üç yıl önce "Kar
deş Konservatuvar" olmasıyla her 
yıl üniversitemizde Master Kursla
rı veren KRAVÇENKO'nun 26-30 
Kasım tarihleri arasında gerçek
leştirilen Oda Müziği Master Kur
suna katılan 29 öğrenciye Krav-

çenko ve Devlet Konservatuvarı 

Müdürü Prof. Dr. Bahadır Gülmez 
tarafından sertifikalan verildi. 

Banu Özgür YETKİN 

\\S{NENtA 'ANA.DO:L\UJ'DA ~ 
f, BU;]IAltTA 

11 Aralık Salı 18.45 

12 Aralık Çarşamba 18.45 

G üze! Sanatlar Fakültesi öğretim 
üyesi Yard. Doç. Hakan Gür

soytrak'ın dokuz eseri İstanbul Proje 
4L Güncel Sanatlar Müzesi'nde ser
gilenmeye değer görüldü. 

Türkiye'den ve Türkiye bağlamın
da çalışmış olan sanatçılardan bir 
dizi yapıt ve öneıinin sunulduğu 

"Yerleşmek" adlı sergi 21 Eylül-24 
Kasım tarihleri arasında sanatsever
lerin beğenisine sunuldu. 

Serginin damarlan, küreselleşme
nin coğrafyası, verili düzene uyum 
sağlama, geleneklerin sürdürülme
sindeki sorunlar, görselliğin inşası 

ve kamusal mekanın sahiplenme bi
çimlerinden oluşuyor. 

- - - Elif KILIÇASLAN 

yen bir okur, Don Quichote karakteıini asla 
gerçek yerine oturtamaz. Ya da Çehov'dan. 
bir şeyler alabilme konusunda içten olan bi
ri, bu yazarın eserlerinde varlığını sürekli al
gılatan geçiş dönemi atmosferinin hangi ta
rihsel-toplumsal koşullardan kaynaklanabi
leceği konusunda biraz olsun bir şeyler bil
mediği takdirde, bu büyük yazarın oyunla
rından bir hüzün atmosferinden başkaca bir 
şey kazanamaz. 

Bu durum, genelde sanatın, özelde de ede
biyatın her çağda o çağa özgü koşulların bir 
yansıması niteliğiyle ortaya çıkması gerçe
ğinden kaynaklarıır. Bir romandan, bir 
oyundan.salt roman ya da oyun olarak alı
nabilecek her şeyin alınabileceğine inanmak, 
neyin anlatıldığı konusunda yeterince bilgi 
sahibi olmadan anlatım biçimi üzerinde yo
ğunlaşmanın yeterli olabileceğine inanmakla 
eşanlamlıdır. 

Edebiyat eserlerinin birincil işlevi, hiç kuş
kusuz bilgi kaynağı olmak değildir. Ama bu 
eserleri okumakla kendi düşünce yaşamımı
zın yeni boyutlardan yana zenginleşmesi, 
ancak onlara yaklaşırken bizim de belli bir 
bilgi birikimini beraberimizde getirmemiz ko
şuluyla gerçekleşebilecek bir durumdur. 

"Işığın Dansı" Geniş Açı'da 
Türkiye'nin saygın 

fotoğraf dergilerinden 
Geniş Açı'nın, genç fo
toğrafçılan teşvik et
mek amacıyla bu yıl 

2'nci kez düzenlediği 

etkinlikte Güzel Sanat
lar Fakültesi Resim Bö
lümü 4. Sınıf öğrencisi 
Şebnem Kırer'in , bir 

portfolyosu dergide ya
yımlandı. Doç. Zeki 
Ceyhan'ın yönlendir
mesiyle dergiye baş

vurduğunu söyleyen 
Kırer'in, "Işığın Dansı" 

adlı çalışması, dergi
nin Türk Fotoğrafı'nda 
Genç Soluklar Özel Sa
yısı'nda yayımlandı. 
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Yaratıcı bilgisayarlar geliyor 
Satranç oynayan, sesli komutlara tepki verebilen bilgfsayarlardan sonra şimdi de "özgün" resimler yapabilen 

bilgisayar üretildi. Aaron'un yaptığı resimler bazılann~a sanat eseri olarak nitelendiriliyor. 
ler de söz konusu. Bunlar
dan biri de Aaron. 

Aaron, Harold Cohen adlı 
sanatçının geliştirdiği, resim 
yapan bir bilgisayar progra
mı. Aaron, kendisine yükle
nilen verilerden yararla
narak "özgün" resimler ,A' 
yapabiliyor. ı.~ 

Sanatçı bilgisayar 

Uzun yıllardır Aaron 
üzerinde çalışan Ha

sıl göründüğüne ve nasıl ha- fırça kullanmayı da biliyor. 
reket ettiğine dair bütün bil- Aaron, kendisine yüklenilen 
gileri yüklüyor. Program, re- bilgilerle binlerce değişik de

simde kom- sen ya da portre oluşturabili-
p o z i s yon yor. Bazı sanatçılar bunun 
oluştur-rw "yaratıcı" bir eylem ol-
mayı ve . . . )ı duğunu düşü_nüy~r 

• · • r ve Aaron'un resımlen-
?ı ~ 11 

' ni "sanat eseri" olarak 
\....ooı,__,..,..,.r~""'•ıı.e:s-_ __.,cııı değerlendiriyor. 

Resim yapıyor 

I 
BM'in Deep Blue adlı bil

. gisayannın Rus satranç 
ustası Kasparov'u yen

mesi yeni bir çağın da haber
cisiydi. Artık bilgisayarların 

günün birinde insanların ye
rini alıp almayacağı tartışılı
yordu. Gerçi Deep Blue da 
insan yapısıydı ve onun tara
fından yüklenen bilgilerle 
doluydu ama sonuçta bir in
sanı yenmişti. Zamanla ya
pay zekanın kullanım alanı 
problem çözme ya da hesap 
yapmayla sınırlı kalmadı. 

Bilgisayarların yaratıcı özel
likleri üzerinde çalışan proje-

rold Cohen, bilgisa- ,.-.~:::~uı 
yar programına in
san vücudunun na-

Aaron'un fikir babası 

Harold Cohen, programa 
belli kurallar yüklediğini an
cak yine de Aaron'un eserle-

Öğrenciler banka 
şifresini çözdü 
Cambridge Üniversitesi'nde oku
yan iki öğrenci, BBC' de katıldıkları 
bir programda bankaların güvenlik 
şifrelerini kırabildiklerini açıkladı. 

D ünya üzerinde internet 
yaygınlaşmaya başladık

ça fırmalar için de sistemle
rin güvenliği tek başına bir 
problem haline geliyor. Müş
terilerine ait dökümanların 
internet üzerinden ele geçi
rilmesine engel olmak iste
yen binlerce işletme her yıl 
güvenlik zincirlerine milyon
larca dolarlık yatırım yapı

yorlar. Fakat bu arada Hac
kerlar da boş durmuyorlar 
ve güvenlik duvarlarını aş
mak için birbiri ardına prog
ramlar yazıyorlar. Bunun 
son örneği ise Cambride Üni
versitesi'nden Michael Bond 
ve Richard Clayton. 

Sisteme giriyorlar 
Bilgisayar programcılığı 

bölümünde okuyan Bond ve 
Clayton, BBC'de bir progra
ma katılarak barıkaların gü-

venlik şifrelerini nasıl çöz
düklerini anlattılar. İki öğ
renci bankalardaki IBM'in 
güvenlik bilgisayarına gire
rek müşterilere ait yşüzbin
lerce şifreye ulaşmayı başa

ran bir program geliştirdi. 

Bond ve Clayton, bu prog
ramla kötü niyetli bir barıka 
çalışanının, müşterilerin 16 
haneli kart numaraları ve 
şifrelerine ulaşarak ATM'ler
den dilediği kadar para çeke
bileceğine dikkat çekti. IBM 
tarafından 1998'de üretilen 
IBM 4578 adlı şifre işlemcisi 
bilgisayar, ABD hükümeti 
tarafından güvenliği en yük
sek bilgisayarlardan biri ola
rak tanımlanıyor. Bilgisaya
rın "hack" edilebileceğini ka
nıtlayan öğrenciler, durumu 
IBM'e bildirdiklerini ama bir 
cevap alamadıklarını söylü
yor. 

Concorde yine havalandı 
Sesten hızlı uçmasıyla ta- soma ilk kez yolcu taşımaya 

nınan Concorde uçakları, başlayan Concorde uçakları, 
2000 yılının Temmuz ayında aylar süren güvenlik testle
meydana gelen kazadan son- rinden geçirildi. İngiliz Hava
ra duran uçuşlarına yeniden yolları British Airways (BA) 
başladı. Onbeş ay aradan ve Fransa Havayolları Air 

France tarafından düzenle
nen Concorde seferleri Avru
pa ve ABD arasında yapılı

yor. Seslen hızlı hareket 
eden Concorde'la Londra
New York yolculuğu 3 saat 
20 dakikada tamamlanıyor. 

Yalan 
tarihe karışıyor 
Amerikalı bilim adamları, yalan söy
leyen kişinin beyninin bazı bölgele
rinde değişimler olduğunu ve bu
nun cihazlarla tespit edilebildiğini 
açıkladı. Bu bilginin, şüphelileri sor
gulamakta kullanılan yalan makine
lerinde çığır açabileceği belirtiliyor. 

I
• nsanların yalan söyler

ken beyinlerinde meyda
na gelen değişimleri araş
tırmak için yola çıkan bi
lim adanılan ilginç sonuç
lara ulaştı. Bir grup gönül
lü üzerinde çalışan araş
tırmacılar gruptakilerin 
kağıt oyunu oynarken ya
lan söylediklerinde beyin
lerinin belli bölgelerinde 
hareketlilik tespit etti. Uz· 
manlar, yeni ortaya çıkan 
bulgunun adli soruştur

malarda kullanılmasının 
gerçeklere daha kolay 
ulaşmada yardımcı olaca
ğına dikkat çekiyorlar. 

Deney nasıl yapıldı? 
Yalanla ilgili deneye ka

tılan 18 kişinin beyinleri 
"MW (Manyetik Rezonans) 
denilen görüntüleme siste
mine ba~landı ve herkese 
içinde beş tane iskambil 
kağıdının bulunduğu birer 
7,arf verildi. Gruptan kart
lara bakmaları ve sakla-

malan istendi. Daha sonra 
da rastgele seçilmiş · kart
lar deneye katılanlara gös
terildi ve ellerinde o kart
tan varsa bunu inkar et
meleri söylendi. MR gö
rüntülerinde, ellerinde 
kart olduğu halde olmadı· 
ğını söyleyen kişilerin bey
ninde farklı hareketlenme
ler görüldü. 

Yalan makinasına 
alternatif 

Bilim adamları bu yönte
min, günümüzde kullanı
lan ve yalan söylerken or
taya çıkan gerginlik, soluk 
alıp vermede değişiklik, 

tansiyonun değişmesi gibi 
fıziksel tepkileri ölçen ma
kinelerden daha güvenilir 
olabileceğini belirtiyor. 
Halen kullanılmak.ta olan 
yalan makinaları kesin so
nuçlar vermediği için ingil
tere'de ve ABD'nin bazı 

eyaletlerde delil olarak ka
bul edilmiyor. 

rini ortaya çıkarırken kendi
sine ait çok karmaşık para
metreler kullandığını ifade 
ediyor. "Programı ben yaz
dım, ama resimleri program 
yapıyor" diyen Cohen, kendi
sinin mi yoksa Aaron'un mu 
sanatçı olduğu sorusunun 
cevabını bilmiyor. Bu arada 
hatırlatmakta fayda var: Re
simlerin insanda çeşitli duy
gular uyandırdığı ve estetik 
olarak da hoş göründüğü be
lirtiliyor. Aaron'un bazı re- · 
simleri sanat galerinde de 
sergileniyor. 

600mi/yon 
insan cep 
telefonu 
kullanıyor 

Dünya genelinde GSM te
lefon kullanan kişi sayısının 
600 milyona ulaştığı bildiril
di. GSM Birliği'ne bağlı cep 
telefonu üreticileri ve opera
törlerinin tahminlerine göre, 
bu rakam yıl sonunda 630 
milyona ulaşacak. GSM Bir
liği yetkilileri, küresel kab
losuz iletişimi sağlayan 
GSM ailesinin, dünyanın en 
hızlı gelişen ve yayılan sek
törü olmaya devam edeceği
ni belirtiyor. Kablosuz ileti
şim araçları pazarındaki 
kullanıcı sayısının da yıl so
nunda bir milyara ulaşaca -
ğını tahmin ediliyor. 

Brezi/ya'da 
bedava 
intemet 

Brezilya hükümeti, ülke 
genelindeki postanelere be
dava internet bağlantısı 
sağlayan araçlar yerleştirme 
kararı aldı. Yetkililer gelecek 
yıl ilk etapta, halkın bedava 
kullanımına açık, dört bin 
internet bağlantı paneli yer
leştireceklerini belirtti. Bre
zilya Başbakanı Fernando 
Henrique Carodoso, hedefle
rinin ülkede düşük olan in
lernet kullanıcı sayısını art
tırmak olduğunu ve 150 
milyon Brezilyalı'yı modern 
dünyaya taşımak için çalış
tıklarını söyledi. Brezilya'da 
12 milyon kişinin evinde in
ternet bağlantısı var. Latin 
Amerika ülkeleri içinde en 
çok intemet kullanıcısının 
Brezilya'da bulunuyor. 
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Futbolcular dört köşe 
Futbol takımımız ilk 
iki mücadelesi veren 
Odunpazarı'nı 4-0 
yenerek rakibiyle 
arasındaki puan far
kını ikiye indirdi. 

E skişehir l .Amatör Llg'inde 
son haftaya girilirken, ilk 

iki sırayı zora sokan Anadolu 
Üniversitesi ikinci sıradaki 
Odunpazan'nı mağlup etmeyi 
başardı. Son dört haftadır ye
nilmeyen Anadolu Ünivresitesi 
kader maçı olan Odunpazan 
maçını da 4-0 alarak haftayı al
tı puanla kapattı. İlk yarıyı Ha
san'ın 38. dakikada attığı pe
naltı golüyle 1-0 önde tamam
layan ekibimiz, ikinci yanda gol 
oldu yağdı. 61. dakikada Öz
gür, 83. dakikada Barış ve 89. 
dakikada Sami'nin golleriyle 
farka gitti. Takımımız Odunpa
zarı ile arasındaki puan farkını 

Futbolcular, Odunpazarı maçını 4-0 kazanmayı bildi. 

ikiye indirerek son hafta da ra- çevirecek. Antrenör Cemal Po- Odunpazarı'nı yenmeyi başar
kibinin ya berabere kalmasını lat "Takımda Otosan maçında dık. Galip geleceğimize inanı
ya da yenilmesini bekleyerek çıkan olaylar nedeniyle üç ce- yordum fakat bu kadar farklı 
son haftada kulağını Odunpa- zalı oyuncudan yoksun olarak galip geleceğimizi beklemiyor
zarı maçından gelecek habere maça çıktık. Buna rağmen dum "dedi. 

Bir takımda 14 yıl 
Üniversitemiz Bayan Hentbol Takımı'nın kaptanı ve kalecisi ve milli sporcumuz Şenay 

Kabadayı, bir çok başarıya imza attığı takımında başarılarla dolu 14' üncü yılını yaşıyor. 

B ayan Hentbol takımımızın 
kaptanı ve milli kalecimiz 

Şenay Kabadayı'yı hep spor 
salonlarında takımının başın
da ter dökerken gördük. Aslın
da yaptığı işle eğitimi arasında 
büyük farklar var. İletişim Bi
limleri Fakültesi mezunu olan 
Şenay'ın dört yıldır mutlu bir 
evliliği var. En büyük desteği 
kendisi gibi hentbolcü olan 
eşinden gördüğünü söylüyor. 
Geçen sezon süper lig şampi
yonluğuna imza atan takımda 
da yer alan Kabadayı ile haya
tını ve planlarını konuştuk. 

Neden hentbol? 
"Hentbole geçişimin en bü

yük nedeni ablamın da hent
bol milli kalecisi olmasıydı. 

Ablam o dönem için çok başa
rılı bir takım olan Eskişehir 
Etispor'da oynuyordu. O'nun 
bu başarılarını gördükçe ben 
çok etkilendim. Daha önce de 
spor yapıyordum fakat bu 
farklı bir spordu. Voleybol oy
nuyordum. Voleybolun Eski
şehir'de geleceğinin olmadığını 

gördüm ve bu yüzden hentbo
lu tercih ettim" 

Milli sporcu olmanın getirdi
ği zorluklar neler? 

"115 kez milli olma gururu
nu yaşadım. Milli sporcu ol
mak çok zor ve orumluluk ge-

rektiriyor. Ben bunda -iki aşa
ma görüyorum. Birinci aşama 
milli olmadan önceki aşama. 
Bu aşamada çok fazla çalışıp, 
çok istekli, istikrarlı olmak ve 
başarıyı yakalamak zorundası
nız. İkinci aşamada ise, bu 
aşama çok önemli, artık milli 
olmuş bir sporcunun sahip ol
ması gerektiği özellikleri koru
ması gerekiyor. Çok disiplinli 
ve düzenli bir hayat, çalışma 
temposu, başarının devamı ve 
çevrenin beklentilerine cevap 
verebilme" 
Şampiyonluk nasıl bir duygu? 
"Şampiyonluk her sporcu

nun yaşamak islediği bir duy
gu çünkü spor emek isteyen ve 

Derbi 
Anadolu'nun 
Hentbol Süper Li
gi 'nde gülen taraf 
Anadolu Üniversi-

tesi oldu. 

Deplasmanlı Bayanlar 
Hentbol Süper Lig'inde 

mücadele eden Eskişehir'in 
iki temsilcisi Anadolu Üni
versitesi ile Osmangazi Üni
versitesi arasındaki maçı 

Anadolu Üniversitesi 41-24 
gibi farklı bir skorla kazarı
dı. Oyundaki üstünlüğünü 
maç sonuna kadar bırak
mayan Anadolu bayanları 
maçın ilk yarısını da 1 7 -11 
önde kapattı. Geçtigimiz 
hafta da Üsküdar Belediye
si'ni 31-22 yenen takımımız 
Önümüzdeki hafta Pazar 
gürıü deplasmanda 'IMO ile 
karşılaşacak. Aldığı bu gali
biyetlerle lig'de TMO'nun 
ardından ikinci sıradaki ye
rini koruyan bayanlar şam
piyonluk yolunda bir engeli 
daha aştı. Takımımızın Ant~ 
renörü Sinan Öner " Takım 
yavaş yavaş rayına oturu
yor. Bazı eksikliklerimiz ol

. sa da takım kaz.anmasını 
biliyor " dedi. 

zaman harcanan bir olay. So
nunda kişi manevi duygulan 
yaşayarak bu olayın zorluğuna 
göğüs gerebiliyor. Bir sporcu 
için de bu manevi duyguların 
en önemlilerinden biri bana 
göre şampiyonluk yaşamak." 

Hentbolü ne zaman bırak

mayı düşünüyorsun? 

"Şu anda somut olarak ne 
zaman bırakırım diye bir dü
şüncem yok. Şartların ve za
manın durumuna göre bu çok 
yakın da olabilir, çok uzak da 
olabilir. Ama benim içimdeki 
bir duygu sporu hiçbir zaman 
bırakmıyac~ş_ım _gibi" __ 

Sinan TURHAN 
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Oturmayı, kalkmayı bilmek gerek 
Günlük yaşantıda çeşitli işler yaparken 
vücudun aldığı şekil, hayatın sonraki 
dönemlerinde sağlığı büyük ölçüde etkiliyor. 
Sorun yaşamamak için · nasıl oturulacağını, 
nasıl uyunacağını bilmek gerekiyor. 

aşamınnzın ilerleyen dö
nemlerinde sırt ve bel 
ağrılarıyla karşılaşma-

mak için nasıl doğru oturula
cağını, yatılacağını, eşya kakiı

rırken, araba kullanırken ve 
çalışırken ne yapmamız gerek
tiğini bilmek büyük önem taşı
yor. Peki nasıl doğru oturup, 
yürüyüp, yatacağız? 

lar için 10 yaşın bile geç olabi
leceğini vurguluyor. 

Doğru oturma için belli başlı 
kurallar olmadığını sözlerine 
ekleyen Dr. Ertav, vücudun 
rahat edebileceği konumda 
sırtın dik olmasının yeterli ol- ' 
duğunu ve açık pencere önün-

Sert Yatakta yatın. Yumuşak yatakların altına 2 cm kalınlık
ta kontrplak koyun. Yüzüstü yatmayın. Sırtüstü yatarken diz
lerinizin altına bir yastık koyun. Yan yatarken bacaklarınızı 
kalça ve dizden bükük olarak tutun. 

Sert sandalyede omurganız 
dik olarak, bir veya iki dizi
niz kalçanızdan daha yuka-

Beliniz düz 
olarak 
ayakta 
durmaya 
ç a ı ışın. 

Ayakta ça-
1 ışırken 
beldeki çö-

küklüğü 1 . .J hafiflet- -. 
mek ıçın .__ ___ __. 

Anadolu Üniversitesi Hasta
nesi Ortopedi ve Tramvatoloji 
uzmanı Op. Dr. Aytuğ Ertav 
doğru oturmanın ve yatmanın 
insan yaşamı için önemli oldu
ğunu çünkü ilerleyen yaşlarda 
bel ve sırt ağrılarına sebep ola
cak ciddi etkilerinin bulundu
ğunu belirtiyor. Eğitimin kü
çük yaşta çocukları uyararak 
başlaması gerektiğini söyleyen 
Dr. Aytuğ Ertav bazen çocuk-

de oturulmaması, ağır eşyalar 
taşınmaması, ince yastık ya da 
mümkünse yastıksız yatılması 
ve sağlıklı bir yatak kullanımı 
gibi ayrıntılara dikkat çekiyor. 

, rıda olacak şekilde oturun. 

Kaldırmayı 

uygun şe

kilde yapın. 
Dizlerinizi 
bükün, yü
kü vücudu
nuza yakın 

tutun ve 
kalkmak 
için bacak 

ayak iskemlesi kullanın. 

Dizlerinizi bükmeden öne 
doğru eğilmeyin. Bayanlar 
için orta yükseklikteki to
puklar beli daha az zorlar. 
Topuksuz ayakkabılardan 

kaçının. 

R 
Eskişehirliler, 

Ramazan ayın
da, her gün farklı 

etkinliklerin dü
zenlendiği Haller 

Gençlik Merke
zi 'nde buluşuyor. 

Tasavvuf müziği, 
animasyon grupla

rı, tahtabacak . 
gösterisi ve fasıl 

heyeti gibi farklı 
etkinliklerin dü

zenlendigi 'Haller 
Gençlik Merke

zi 'ne Eskişehirliler 
yogun ilgi gösteri
yor. Haller Genç-

lik Merkezi Esnafı 

Yaşatma Komitesi 
Başkanlıgı tarafın

dan düzenlenen 
etkinlikler 17 Ka

sım' da başladı. 

Komite Başkanı 
Kubilay Peker, her 
gün 19.30'da baş
layan etkinliklerin 
ücretsiz oldugunu 
ve Ramazan ayı 

boyunca süreceğini 
söyledi. 

Bunun yanı sıra önemli bir 
başka konudan daha bahse
derek oluşan ağrılar nedeniy-
le tahta üzerinde yatma, sırt 1 

çiğnetme gibi yarılış bilinen 
uygulamalar yerine bir dokto-
ra başvurulması gerektiğini 
belirtiyor. 

Aslı İŞLİEL , 

Kısa dinlenme süreleri için 
koltuklu sandalye çok iyi 
destek sağlar. 

Koltuğunuz sert olmalı. 
Pedalları kullanırken 
bacağınızın tam ger
ilmemesi için direksiyona 
mümkünse yakın oturun. 

adalelerini- .__ ____ _, 

Ağır iş yapmayın. İmkanı
nınz varsa yorgunluğu his
setmeden önce bir işten di
ğerine geçin. Eğer bütün 
gün büroda çalışıyorsanız 
fırsat buldukça kalkıp etraf
ta dolaşın. 

zi kullanın. Ağır herhangi bir 
şeyi belinizden yukarı seviye
ye kaldırmayı denemeyin. 

Çağdaş çocuğun meclisi 

Özel Çağdaş İlköğretim Okulu bir yerel televizyon 
kanalı tarafından düzenlenen tartışma programı

na· evsahipliği yaptı. 

O.. zel Çağdaş hköğretim Oku
lu'nun geçtiğimiz hafta için

de ilginç konuklan vardı. Eskişe
hir'de yerel olarak yayınını sür
düren Kanal 26 televizyonu bir 
tartışma programının çekimlerini 
okulda gerçekleştirdi. Programda 
öğrencileri kendi sorunlarını ma
saya yatırma olanağı buldular. 
Çocukların gözürıde Atatürk 
hki 21 Kasım Çarşamba günü 

Özel Çağdaş İlköğretim Okulun
da çekilen programda bu hafta 
ele alınan tartışma konusu, Ata
türk haftası nedeniyle "Çocukla
rın gözürıde Atatürk" oldu . Yapı-

lan her tartışma programına Özel 
Çağdaş'ın yanı sıra iki konuk il
köğretim okulu katılacak olup, 
program öğretim yılı sonuna ka
dar devam edecek. 
hköğretim öğrencilerinin, kendi 

düşüncelerini rahat ve etkili bir 
biçimde ifade edebilmelerine, tar
tışma ortamı yaratarak fıkir alış
verişine olanak sağlamayı, böyle
likle zihirısel ve kültürel gelişime 
katkıda bulunmayı amaçlayan 
bu programın bu haftaki ilk ko
nuklan, Mustafa Kemal hköğre
tim Okulu ve Ülkü hköğretim 
Okulu'ydu. 


